
Or.0002.5.2020 
 

PROTOKÓŁ Nr XVI.2020 
Sesji Rady Gminy Sokoły, która odbyła się w dniu 3 września 2020 r. w godz. 10.00 – 14.10 

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Sokoły 
 

Obradom przewodniczył Krzysztof Grabowski Przewodniczący Rady. Sesja rozpoczęła 
się o godz. 10:00. 

W sesji uczestniczyli radni wg listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
 

1) Józef Zajkowski – Wójt Gminy; 
2) Irena Bruszewska – Skarbnik Gminy; 
3) Bożena Perkowska – Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego; 
4) Cezary Czarkowski – p.o. Kierownika Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa; 
5) Waldemar Kikolski – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach (Wicestarosta 

Wysokomazowiecki); 
6) Krystyna Leśniewska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie; 
7) Magda Ożarowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie; 
8) Małgorzata Lasota – Dyrektor Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego 

w Perkach-Karpiach; 
9) Magdalena Dworakowska-Łukasiuk – Dyrektor Warsztatów Terapii Zajęciowej 

w Starych Raciborach; 
10) Zbigniew Brzozowski – Dyrektor Centrum Integracji Społecznej w Sokołach; 
11) Anna Renża – pracownik Zakładu Aktywności Zawodowej w Krzyżewie; 
12) Mariusz Mikulski – Dyrektor NZOZ MD Care  Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach; 
13) Agnieszka Kurzyna-Zarzecka – Dyrektor Centrum Kulturalno-Bibliotecznego 

w Sokołach; 
14) Andrzej Remisiewicz – współwłaściciel firmy Trans-Rol; 
15) Kamil Rutkowski – Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. 

oddział Zakład Gazowniczy w Białymstoku; 
16) Andrzej Kierman – Dyrektor PKP PLK ZLK w Białymstoku; 
17) Jolanta Drężek-Jamiołkowska – Dyrektor Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy 

w Perkach-Karpiach. 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad. 1. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski, który przywitał 
radnych, pana wójta, panią skarbnik, kierowników referatów i jednostek organizacyjnych, 
dyrektora PKP PLK, przedstawiciela zakładu gazowniczego, przedstawicieli ośrodków 
funkcjonujących na terenie gminy oraz wszystkich obecnych na sali obrad. Na podstawie listy 
obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 14 radnych. W związku z tym rada gminy 
może podejmować prawomocne uchwały. Ponadto ogłosił, że obrady Rady Gminy Sokoły są 
transmitowane, nagrywane i udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
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internetowej Urzędu Gminy, zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. 
o samorządzie gminnym. Pełna treść informacji dotyczącej obowiązku informacyjnego 
wynikającego z art. 13 RODO znajduje się na stronie BIP-u i tablicy ogłoszeń urzędu. 
Głosowania jawne na sesjach rady odbywają się za pomocą urządzeń umożliwiających 
sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych.  

 
Ad. 2. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poinformował, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został przekazany radnym na podane skrzynki poczty elektronicznej. 
Następnie zwrócił się do radnych z zapytaniem, czy mają uwagi lub inne propozycje do 
proponowanego porządku obrad? Jednocześnie przedstawił, że zgodnie z art. 20 ust 1a 
ustawy o samorządzie gminnym zmiany w porządku obrad mogą być wprowadzone 
bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił o możliwość udzielenia głosu panu dyrektorowi 
PKP PLK Andrzejowi Kiermanowi ws. stacji towarowej w Sokołach przed przedstawieniem 
informacji z pracy wójta w okresie między sesjami. 

Uwag nie wniesiono. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zarządził głosowanie nad przyjęciem 
zaproponowanego porządku obrad z uwzględnieniem rozszerzenia. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia porządku obrad stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że porządek obrad został 

przyjęty. 
 

Porządek posiedzenia po rozszerzeniu: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XV Sesji Rady Gminy. 
4. Przedstawienie informacji na temat stacji towarowej w Sokołach. 
5. Informacja z pracy Wójta w okresie między sesjami. 
6. Przedstawienie przez Polską Spółkę Gazowniczą informacji na temat zasad przyłączenia 

do sieci gazowej. 
7. Przedstawienie informacji na temat działalności i perspektyw rozwoju ośrodków 

funkcjonujących na terenie gminy Sokoły. 
8. Informacja o przygotowaniu szkół i zasad ich funkcjonowania w nowym roku szkolnym 

2020/2021. 
9. Informacja o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 rok. 
10. Rozpatrzenie wniosków i podjęcie uchwał w następujących sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2020 r.; 

2) określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2020/2021;  

3) konsultacji społecznych z mieszkańcami dotyczących zmiany granic gminy Sokoły; 
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4) przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 
Prokuratora Rejonowego w Wysokiem Mazowieckiem; 

5) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu; 
6) zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

11. Informacja z inwestycji realizowanych w roku bieżącym i przewidzianych do wykonania 
w latach następnych. 

12. Wolne wnioski i informacje. 
13. Zamknięcie obrad. 
 
Ad. 3. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał wyciąg z protokołu XV Sesji 
Rady Gminy, który stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Uwag do protokołu z poprzedniej sesji nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał pod głosowanie protokół XV Sesji 

Rady Gminy Sokoły. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych: 

 głosy za: 13 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Wykaz głosowania imiennego w sprawie przyjęcia protokołu XV Sesji Rady Gminy 

Sokoły stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że protokół XV Sesji Rady Gminy 

Sokoły został przyjęty.  
 
Ad. 4. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że sprawa linii kolejowej Łapy – Ostrołęka 
przewija się w rozmowach w naszym samorządzie od 20 lat. W latach 2007-2009 przewozy 
kolejowe zostały wznowione na tej linii. Później została rozebrana bocznica. Dzisiaj mamy 
dobrą informację dla wszystkich przedsiębiorców. Na sesję został zaproszony dyrektor PKP 
PLK ZLK pan Andrzej Kierman, aby przedstawił informacje o najbliższej perspektywie 
działalności stacji towarowej w Sokołach. Drugą sprawą jest modernizacja linii kolejowej 
z Czyżewa do Białegostoku i utrudnienia z tym związane. 
 Andrzej Kierman Dyrektor PKP PLK ZLK w Białymstoku oświadczył, że w pierwszej 
kolejności chciałby się wypowiedzieć na temat punktu rozładunkowego w Sokołach. Starania 
o uruchomienie punktu trwały bardzo długo. Zakład Linii Kolejowej w Białymstoku po 
podpisaniu umowy z panem wójtem podjął się uruchomienia stacji. Na dzień dzisiejszy 
zostały tam wykonane prace tj. naprawa trzech rozjazdów, wymiana jednego rozjazdu na 
nowy oraz wiele innych technicznych prac, które umożliwiają wjechanie pociągu 
towarowego na stację Sokoły. Roboty związane z automatyką kolejową również zostały już 
zakończone. Do wykonania pozostało dokonanie zmian w regulaminach stacji przyległych, co 
pozwoli na zachowanie bezpieczeństwa i możliwość wjazdu pociągu na tory. W ciągu kilku 
najbliższych dni będziemy posiadali dokumenty pozwalające na wprowadzenia zmian 
w regulaminach technicznych. Następnie wystąpimy do zakładu w Warszawie o umieszczenie 
punktu rozładunkowego w regulaminie sieci. Dzięki temu wszyscy zainteresowani 
przewozem towarów będą wiedzieli, że taki punkt tu istnieje i będą mogli z niego korzystać. 
Umowa podpisana z panem wójtem przewidywała, że wspomniane prace zostaną wykonane 
do 31 października 2020 r. Prace wykonamy jednak wcześniej niż zakładała umowa. Zrobimy 



 4 

to jeszcze we wrześniu. Ilość przewożonych towarów będzie zależała od lokalnych 
przedsiębiorców. Na korzyść tej stacji ogromny wpływ będzie miał remont linii kolejowej 
Czyżew – Białystok, ponieważ na czas remontu stacje towarowe w Łapach i Szepietowie 
zostaną zamknięte. Lokalni przedsiębiorcy powinni zdecydować się na odbiór towarów 
w Sokołach, gdyż najbliższymi stacjami będą dopiero Małkinia lub Białystok. Poprosił 
o pytania dotyczące linii kolejowej. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, jak wygląda sprawa organizacji 
zastępczego przystanku autobusowego na stacji kolejowej w Nowych Raciborach? 
Mieszkańcy gminy zgłaszają problem, dlatego dobrze było wyjaśnić, czy przewoźnik jest 
kompetentny do decydowania o sprawach organizacyjnych. 
 Andrzej Kierman Dyrektor PKP PLK ZLK w Białymstoku oświadczył, że zna problem, ale 
nie uczuje się kompetentny do udzielenia odpowiedzi. Zobowiązał się zapytać dyrektora 
zakładu w kwestii zmiany miejsca zatrzymania się środka komunikacji. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapytał, jaki zakład jest za to odpowiedzialny? 
Andrzej Kierman Dyrektor PKP PLK ZLK w Białymstoku odpowiedział, że przewozy 

regionalne. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poprosił o zabranie głosu przez lokalnego przedsiębiorcę. 
Andrzej Remisiewicz współwłaściciel firmy Trans-Rol oświadczył, że może 

potwierdzić, iż starania o przywrócenie ruchu towarowego na linii kolejowej Łapy - Ostrołęka 
trwały 20 lat. Dziś wiemy, że to się udało. Przedsiębiorcy są tego świadomi, że przewóz 
towarów koleją jest najszybszy i najbezpieczniejszy, ale nie zawsze wygodny. Dostawa 
towaru zaplanowana na 12 września br. zostanie odebrana jeszcze na stacji towarowej 
w Łapach, ale kolejna dotrze już na stację Sokoły. Po koniec września na stację w Sokołach 
wjedzie pociąg składający się z lokomotywy i 20 wagonów. Lądunek będzie liczył ok. 1.000 
ton towaru. Łatwo można przeliczyć, że do realizacji dostawy takiej partii towaru trzeba 
byłoby zaangażować ok. 40 TIR-ów. Otwarcie stacji w Sokołach ma zatem ogromne znaczenie 
dla naszego regionu. Wskutek remontu linii kolejowej na odcinku Czyżew – Białystok 
bocznica kolejowa w Szepietowie zostanie zamknięta na 3 lata. Przedsiębiorcy, którzy do tej 
pory korzystali ze stacji w Szepietowie będą dokonywali rozładunku w Sokołach. Wspólnie 
z samorządem gminy Sokoły planujemy uroczyste otwarcie stacji towarowej w Sokołach. Jest 
to dla nas ogromny sukces, dlatego chcemy to uczcić i pokazać. Po uruchomieniu ruchu 
kolejowego powinniśmy szczególną uwagę zwracać na przejazdach kolejowych. Długo 
oczekiwane przedsięwzięcie z pewnością ożywi lokalną działalność gospodarczą i przyczyni 
się do rozwoju gminy. Podziękował panu dyrektorowi Andrzejowi Kiermanowi za pomoc 
i współpracę w ostatnich miesiącach i panu wójtowi Józefowi Zajkowskiemu za 20 lat 
współpracy i starania o wznowienie ruchu kolejowego. 
 Andrzej Kierman Dyrektor PKP PLK ZLK w Białymstoku oświadczył, że na terenie 
województwa podlaskiego każdego roku zdarza się kilka wypadków na kolei. Wszystkie 
przejazdy kolejowe są zabezpieczone. Na tych przejazdach, które wydają się być 
niezabezpieczone są znaki drogowe. Uczestnicy ruchu drogowego nie zawsze się do nich 
stosują. Prawie dwadzieścia lat temu została uruchomiona ogólnopolska akcja pn. 
„Bezpieczny przejazd”. Od tego czasu w województwie podlaskim nie było wypadku, 
w którym winowajcą było PKP. Wypadki są spowodowane przeważenie niedostosowaniem 
się kierowców do znaków drogowych, albo niezachowaniem szczególnej ostrożności. 
Kierowca samochodu nie ma żadnych szans z pociągiem, którego masa przekracza czasami 
3 tys. ton. Zaapelował do wszystkich uczestników ruchu drogowego o szczególną ostrożność 
na przejazdach kolejowych i stosowanie się do przepisów ruchu drogowego. 
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Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował panu dyrektorowi Andrzejowi Kiermanowi 
za udzieloną pomoc i czas poświęcony na przedstawienie informacji. Na uroczyste otwarcie 
stacji zaprosimy wszystkie osoby z PKP, które miały wpływ na podjęcie ważnej dla nas 
decyzji. 
 Andrzej Kierman Dyrektor PKP PLK ZLK w Białymstoku opuścił salę obrad. 
 
Ad. 5. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił informację z pracy między sesjami za okres 
od 23 czerwca 2020 r. do 3 września 2020 r. Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 Radny Piotr Łapiński oświadczył, że chciałby powrócić do tematu poruszonego na 
poprzedniej sesji, a mianowicie sprawy dostępu do Internetu. Czy coś się wyjaśniło w kwestii 
realizacji? Firma zapewniała, że w 2021 r. będzie pokrywała te punkty, które do tej pory nie 
zostały zrealizowane przez KOBĘ. Przedstawił, że w ostatnim czasie rozmawiał 
z informatykiem z Warszawy, który z racji pandemii jest zainteresowany zamieszkaniem na 
terenie naszej gminy. Problem w przeniesieniu działalności gospodarczej jest brak dostępu 
do dobrej jakości Internetu. Wielu przedsiębiorców i mieszkańców boryka się z takim samym 
problem. Z powodu kiepskiej jakości Internetu nie odbył się również zdalna sesja naszej rady. 
W czasie pandemii Internet jest pierwszorzędną sprawą dla wielu osób. Zapewnienie dobrej 
jakości Internetu przyczyniłoby się również do rozwoju gminy.  

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że obecnie trwa ocena ofert firm 
zainteresowanych wykonaniem takiej inwestycji. O wyborze wykonawcy zostaniemy 
poinformowani. Wybrana w konkursie firma będzie realizowała Internet tam, gdzie nie 
wykonała go KOBA. Ponadto pan wójt poinformował, że w ostatnim czasie rozmawiał 
z Prezesem KOBY panem Piotrem Lajdorfem i mówił on, że firma kończy kładzenie 
światłowodów i wkrótce rozpocznie wykonywanie przyłączy do mieszkańców. 

Do przedłożonej informacji pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 6. 
 Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że prace związane z wybudowaniem 7 km 
odcinka gazociągu z Dworak do Sokół są już na ukończeniu. Obecnie już w samych Sokołach 
są rozprowadzane sieci. Wszystkich mieszkańców interesuje dalszy przebieg inwestycji, 
dlatego na sesję zaprosiliśmy przedstawiciela zakładu gazowniczego, który to przedstawi. 
 Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. oddział Zakład 
Gazowniczy w Białymstoku Kamil Rutkowski wyświetlił i omówił prezentację multimedialną 
pt. „Ogólne zasady przyłączenia do sieci gazowej”. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 7 
do protokołu. 
 W trakcie przedstawiania informacji na posiedzenie przybył radny Janusz Grabowski. 
 Radna Jadwiga Sieniawska zapytała, jaki jest koszt wykonania przyłącza powyżej 15 
m? 

Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. oddział Zakład 
Gazowniczy w Białymstoku Kamil Rutkowski odpowiedział, że staramy się rozprowadzać sieć 
jak najbliżej odbiorców. Zachęcił zainteresowanych do składania wniosku o podłączenie do 
gazociągu. Wnioski będziemy rozpatrywać i od razu planować przebieg sieci. Podczas 
wykonywania inwestycji rzadko się zdarza, że przyłącze ma więcej niż 15 m. W takim 
przypadku koszt przyłącza liczony jest indywidualnie. 
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Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że na chwilę obecną został wykonany 
pierwszy etap inwestycji. Z przedstawionej dokumentacji wynika, że takich etapów będzie 
sześć. Zapytała, jaki jest plan czasowy wykonywania kolejnych etapów? 

Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. oddział Zakład 
Gazowniczy w Białymstoku Kamil Rutkowski odpowiedział, że koncepcja została 
przygotowana już niemalże dla wszystkich odcinków. Mamy jednak kilka miejsc 
newralgicznych, które wstrzymują nam dalsze prace. Spowodowane jest to kolizją z innymi 
inwestycjami lub brakiem zgód właścicieli nieruchomości. Nie chcieliśmy wstrzymywać przez 
to całej inwestycji, dlatego podjęliśmy się budowy pierwszego i drugiego etapu. Na tą chwilę 
został wykonany gazociąg z miejscowości Dworaki-Staśki do miejscowości Sokoły. Nie 
pójdziemy dalej, jeśli wcześniej nie uzyskamy prawa do budowy na działce przy rondzie. 
Obawiamy się, że sprawa może trafić do sądu. W przypadku niekorzystnego dla nas wyroku 
sądowego może dość do sytuacji, że będziemy musieli przeprojektowywać dokumentację. Na 
chwilę obecną wstrzymuje to nam dalsze działania związane z wejściem do Sokół.  

Radna Jadwiga Sieniawska zapytał, czy my jako samorząd możemy coś zrobić w tej 
sprawie? 

Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. oddział Zakład 
Gazowniczy w Białymstoku Kamil Rutkowski odpowiedział, że zajmuje się tym dział inwestycji 
i remontów. Przybliżył, że z tego, co wiadomo pas drogowy jest własnością województwa, 
które przesunęło naszą inwestycję w działkę prywatną. Właścicielem bądź współwłaścicielem 
nieruchomości prywatnej jest nieżyjąca osoba. Postępowanie spadkowe jest 
nierozstrzygnięte, dlatego chcemy skorzystać z art. 305. Wiadomo, że postępowanie 
spadkowe może trochę potrwać, dlatego trudno jest jednoznacznie wskazać, kiedy będziemy 
mogli przystąpić do realizacji kolejnych etapów. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski zapytał, czy mieszkańcy powinni składać już wnioski? 
Kierownik Sekcji Rozwoju Polskiej Spółki Gazowniczej Sp. z o.o. oddział Zakład 

Gazowniczy w Białymstoku Kamil Rutkowski odpowiedział, że w pierwszej kolejności do sieci 
zostaną podłączeni zainteresowani pomiędzy m. Dworaki-Staśki, a m. Sokoły. Podłączenia 
zostałyby wykonane już w przyszłym roku. Wnioski mogą składać wszyscy zainteresowanie. 
Będziemy je analizować pod kątem przyszłej rozbudowy sieci. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania bądź 
uwagi do przedstawionych informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 

Ad. 7. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski przedstawił, że na terenie naszej gminy funkcjonują 

ośrodki utworzone najczęściej po zlikwidowanych szkołach podstawowych. Na dzisiejszą 
sesję zostali zaproszeni przedstawiciele wszystkich z nich. Na posiedzenie przybyli: Dyrektor 
NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach Mariusz Mikulski, Dyrektor WTZ w Starych 
Raciborach Magdalena Dworakowska-Łukasiuk, Dyrektor OREW w Perkach-Karpiach 
Małgorzata Lasota, przedstawiciel ZAZ w Krzyżewie Anna Renża i Dyrektor CIS w Sokołach 
Zbigniew Brzozowski. Następnie pan wójt odczytał e-maila z wyrazami podziwu 
i gratulacjami w kwestii kompleksowego podejścia gminy Sokoły do wsparcia osób 
niesamodzielnych i wymagających wsparcia leczniczego i terapeutycznego. Wydruk 
wiadomości stanowi załącznik nr 8 do protokołu. Poinformował, że ośrodki na terenie naszej 
gminy niepowstały bez zgody mieszkańców. Z każdym ośrodkiem wiąże się inna historia. 
Obecnie pracujemy nad utworzeniem Centrum Opiekuńczo-Mieszkalnego w Nowych 
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Raciborach. Wstępnie zakładaliśmy utworzenie go w budynku po byłej szkole podstawowej 
w Nowych Raciborach. Koszt adaptacji budynku został oszacowany na 3 mln zł. Tymczasem 
wybudowanie na placu szkolnym nowego budynku będzie kosztowało 1,6 mln zł. Ze względu 
na niewspółmierne koszty pójdziemy w kierunku wybudowania nowego budynku. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił pana Mariusza Mikulskiego 
Dyrektora NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach o przedstawienie informacji. 

Dyrektor NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach Mariusz Mikulski 
przedstawił, że minęło już 11 lat od chwili, gdy firma NZOZ MD Care Sp. z o.o. prowadzi 
ośrodek w Dworakach-Staśkach. W skład centrum rehabilitacji i adaptacji wchodzi zakład 
pielęgnacyjno-opiekuńczy, w którym obecnie przebywa 64 pacjentów. Taki kontrakt z NFZ 
zamierzamy utrzymać, chociaż nie wiemy co może przynieść pandemia. W zakładzie 
rehabilitacyjnym prowadzona jest typowa działalność komercyjna. Nie ma na to kontraktu. 
Obecnie przebywa tam 20 pacjentów. W ośrodku mamy oddział psychogeriatrii. Przebywa 
tam średnio ok. 10 pacjentów powyżej 60 roku życia. Odział psychogeriatrii funkcjonuje 
zarówno w systemie dziennym i stacjonarnym. Pacjenci przebywający w zakładzie są 
przeważnie mieszkańcami powiatu wysokomazowieckiego. Od 2019 roku w ramach 
kontraktu z NFZ działa też centrum leczenia chorób cywilizacyjnych, które dysponuje 
dziennym i całodobowym oddziałem leczenia zaburzeń nerwicowych, dziennym oddziałem 
terapii uzależnień od alkoholu oraz dziennym oddziałem terapii uzależnień od substancji 
psychoaktywnych. w centrum leczenie chorób cywilizacyjnych przebywają pacjenci z całego 
kraju. do centrum leczenia chorób cywilizacyjnych mogą zgłaszać osoby mające trudności 
w radzeniu sobie ze stresem, obniżonym nastrojem, lękiem lub napadami paniki, 
zaburzeniami snu, a także z zaburzeniami seksualnymi, zaburzeniami odżywiania oraz innymi 
indywidualnymi problemami zgłaszanymi przez pacjenta. Pacjenci mają możliwość 
korzystania z sesji psychoterapii indywidualnej i specjalistycznej opieki psychiatrycznej, co 
oznacza, że w uzasadnionych merytorycznie przypadkach, proces leczenia może być 
wspomagany farmakoterapią. Oprócz tego realizujemy dwa projekty. Pierwszy z nich to 
asystent osoby niepełnosprawnej. Drugi projekt dotyczy profilaktyki zaburzeń nerwicowych 
związanych ze stresem pod postacią somatyczną u osób pracujących. Podejmujemy różne 
działania związane z aktywizacją osób niepełnosprawnych. Organizujemy turnusy 
rehabilitacyjne. Pandemia przeszkadza nam w podejmowaniu różnych działań, ale musimy 
jakoś funkcjonować w tych ciężkich czasach. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o przedstawienie informacji panią 

Magdalenę Dworakowską-Łukasiuk Dyrektor WTZ w Starych Raciborach. 
Dyrektor Warsztatów Terapii Zajęciowej w Starych Raciborach Magdalena 

Dworakowska-Łukasiuk przedstawiła, że warsztaty terapii zajęciowej mają już za sobą 14 lat 
działalności. Przebywa w nich 55 uczestników. Prowadzimy rehabilitację społeczno-
zawodową. Osób przebywających w ośrodku uczymy kompetencji społecznych 
i przygotowujemy ich do pracy w przyszłości. Obecnie 12 osób pracuje w zakładzie 
aktywności zawodowej. Są to nasi absolwenci, gdyż zostali wychowani w warsztatach. 
Obecnie jesteśmy w trudnej sytuacji, ponieważ przez dwa miesiące byliśmy zamknięci. 
Niektórych swoich podopiecznych uczymy funkcjonować od samego początku. Teraz mamy 
przerwę wakacyjną, a więc jest to kolejny miesiąc pozostawania w izolacji. W tym roku 
rozpoczęliśmy zajęcia warsztatowe klubu działającego przy warsztatach. Włączyliśmy do 
niego osoby oczekujące na przyjęcie do warsztatów. Zajęcia są dodatkowe. Uczestnicy 
przejeżdżają na ćwiczenia dwa razu w miesiącu i kształtują na nich swoje umiejętności 
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społeczne z socjoterapeutką. WTZ w Starych Raciborach realizuje projekt wsparcia Ostoja. 
W tym zakresie współpracujemy z panem dyrektorem Mikulskim, który świadczy nam usługi 
specjalistyczne z zakresu psychiatrii. W klubie działa grupa wsparcia dla rodziców. Są 
prowadzone zajęcia z psychoedukacji. Mamy terapeutę skoncentrowanego na rozwiązaniach 
i socjoterapeutę. Projekt skierowany jest nie tylko do uczestników warsztatów, ale 
wszystkich zainteresowanych z terenu województwa. W ostatnim czasie otrzymaliśmy 
dofinansowanie, które razem z wkładem własnym będzie wynosiło 100 tys. zł. Pieniądze 
zostaną przeznaczone na wymianę pokrycia dachu budynku warsztatowego. Ogłoszone przez 
nas zapytanie ofertowe musiało zostać unieważnione ponieważ przekroczyło wartość 
projektu. Byliśmy tym bardzo zdziwieni, ponieważ na etapie pisania zapytania ofertowego 
nawet przy wyższym nakładzie oferent dał nam 100 % różnicy. Zamieściliśmy nowe zapytania 
i mamy nadzieję na znalezienie wykonawcy. Oprócz tego rozmawiamy z gminą na temat 
rozbudowy budynku. Do istniejącego budynku planujemy dobudować pomieszczenie 
o powierzchni 100 m2, które można byłoby wykorzystywać do działalności bieżącej. Obecnie 
trudno jest cokolwiek realizować i planować. Środki przyznane nam na realizację zadań 
publicznych zostały cofnięte. Pomimo tego nie poddajemy się i podejmujemy inne działania. 
Jedną z takich aktywności są podjęte we współpracy z CKB w Sokołach i KGW Bruszewiacy 
warsztaty plecionkarskie, warsztaty kuchni tradycyjnej i warsztaty zabawki ludowej. Efektem 
takich prac będzie książka kulinarna. Przygotowana przez nas propozycja została już 
zatwierdzona i poszła do druku. W książce zostaną w ciekawy sposób zaprezentowana 
przepisy kulinarne naszego regionu. Publikacja będzie promowała gminę i uchroni od 
zapomnienia lokalne tradycje kulinarne. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski uzupełnił, że na posiedzeniu komisji rozmawialiśmy 
z panią dyrektor WTZ i panem prezesem stowarzyszenia na temat rozbudowy WTZ w Starych 
Raciborach. Oceniając całokształt wieloletniej współpracy uznaliśmy, że przyszedł najwyższy 
czas na uregulowanie spraw własnościowych. Chcemy, aby ośrodek stał się właścicielem 
nieruchomości. Rozważaliśmy kilka różnych form uregulowania własności. Uznaliśmy, że 
najlepszą będzie użytkowanie wieczyste. Z naszą propozycją zapoznaliśmy sołtysa 
i mieszkańców. Obecnie przygotowujemy się do realizacji. Wcześniej tak samo postąpiliśmy 
z nieruchomością po byłej szkole w Dworakach-Staśkach. Dziś widać, że dało to dodatkowe 
możliwości dla ośrodka i spowodowało jego dynamiczny rozwój. 

Dyrektor NZOZ MD Care Sp. z o.o. w Dworakach-Staśkach Mariusz Mikulski uzupełnił, 
że pracuje nad rozbudową ośrodka. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o przedstawienie informacji panią 

Małgorzatę Lasotę Dyrektor OREW w Perkach-Karpiach. 
Dyrektor Ośrodka Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczego w Perkach-Karpiach 

Małgorzata Lasota poinformowała, że Sokolskie Stowarzyszenie Rozwoju prowadzi OREW 
w Perkach-Karpiach od 1 września 2019 r. W bieżącym roku szkolnym zwiększyła się liczba 
uczestników. Obecnie w ośrodku przebywają 22 osoby. Dzieci dojeżdżają z 7 gmin. Jedno 
dziecko dojeżdża do nas aż z Białegostoku. W ośrodku jest 5 grup edukacyjno-
terapeutycznych. W ofercie mamy zajęcia logopedyczne, zajęcia rehabilitacyjne, terapię 
NDT-Bobath dla małych dzieci, integrację sensoryczną, terapię wspomagające i zajęcia 
z psychologiem. Sale terapeutyczne zostały doposażone w nowoczesny sprzęt i urządzenia. 
W tym roku zamierzamy jeszcze zakupić 4 komputery dla dzieci niepełnosprawnych. 
W okresie wakacji pomalowaliśmy 4 sale edukacyjne, pomieszczenie sanitarne i kuchnię. Od 
1 września br. rozpoczęliśmy realizację projektu dofinansowanego z PZW. Grupa 17 dzieci 
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będzie korzystała w Krzyżewie z hipoterapii i groty solnej. Dla wszystkich zainteresowanych 
organizujemy kurs języka migowego w ośrodku. Ponadto w naszej placówce od 1 września 
2020 r. zaczyna działalność Niepubliczna Szkoła Specjalna Przysposabiająca do Pracy 
w Perkach-Karpiach. Szkoła przeznaczona jest dla dzieci niepełnosprawnych, które skończyły 
szkołę podstawową, a jeszcze nie ukończyły 24 lat. Dyrektorem tej szkoły jest pani Jolanta 
Drężek-Jamiołkowska, która przedstawi informacje. W chwili obecnej kadra ośrodka liczy 15 
osób, z tego 8 osób jest z gminy Sokoły. 

Dyrektor Niepublicznej Szkoły Specjalnej Przysposabiającej do Pracy w Perkach-
Karpiach Jolanta Drężek-Jamiołkowska poinformowała, że Niepubliczna Szkoła Specjalna 
Przysposabiająca do Pracy w Perkach-Karpiach przeznaczona jest dla uczniów 
z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu umiarkowanym i znacznym oraz dla uczniów 
z niepełnosprawnościami sprzężonymi, którzy ukończyli szkołę podstawową i nie mają 
jeszcze 24 lat. Nauka w szkole trwa 3 lata z możliwością wydłużenia etapu edukacyjnego o 1 
rok. W tym roku została utworzona jedna grupa. Do dyspozycji mamy 3 pracownie. W szkole 
będą odbywały się zajęcia w pracowni gospodarstwa domowego (wykonywanie czynności 
porządkowych, zasady nakrywania do stołu, przygotowywanie prostych codziennych 
posiłków i planowanie budżetu domowego), zajęcia w pracowni introligatorsko-biurowej 
(laminowanie, bindowanie, obsługa komputera, drukarki i kserokopiarki), zajęcia w pracowni 
rękodzieła i napraw (poznawanie technik obróbki papieru i drewna, wytwarzanie wyrobów 
rękodzielniczych z różnych materiałów, ozdabianie przedmiotów i dekorowanie). Ze względu 
na specyficzny charakter edukacji uczniów z niepełnosprawnością intelektualną w stopniu 
umiarkowanym i znacznym oraz uczniów z niepełnosprawnościami sprzężonymi, a także ich 
indywidulane tempo i zakres nauki osiągnięcia w poszczególnych sferach są planowane 
indywidualne. Uczeń kończąc szkołę przysposabiającą do pracy otrzyma świadectwo 
o przysposobieniu do pracy. Celem szkoły przysposabiającej do pracy jest wykształcenie 
ogólnych umiejętności oraz efektywne przygotowanie uczniów do dorosłości, w tym 
praktyczne przygotowanie do podjęcia zatrudnienia na otwartym rynku pracy.  

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski podziękował ośrodkom za zaangażowanie i wyjście 

z inicjatywą szycia maseczek dla mieszkańców gminy. 
Pracownik Zakładu Aktywności Zawodowej w Krzyżewie Anna Renża poinformowała, 

że na dzisiejszej sesji występuje w zastępstwie pani Katarzyny Turosieńskiej, która nie mogła 
przybyć na sesję. Zakład Aktywności Zawodowej w Krzyżewie funkcjonuje od 1 maja 2016 r. 
Na samym początku zatrudnialiśmy 40 osób, w tym 20 osób niepełnosprawnych w stopniu 
znacznym lub umiarkowanym. Pozostałe 20 osób było kadrą zakładu. Obecnie w ZAZ 
zatrudnionych jest 56 osób, z czego 40 osób to osoby niepełnosprawne, a 16 osób to kadra. 
Wszyscy pracownicy łącznie z osobami niepełnosprawnymi zatrudnieni są na podstawie 
umowy o pracę. Pracujemy w systemie zmianowym. Niepełnosprawni są dowożeni do 
zakładu. W czasie pracy mają też godziny rehabilitacji. Rehabilitacja jest społeczna, a więc 
można podczas niej organizować różne wyjazdy i spotkania. W zakładzie prowadzona jest 
również rehabilitacja medyczna. Dodatkowo prowadzimy działalność gospodarczą w dziale 
kuchennym, hotelarskim, stajennym, gospodarczym i biurowym. W tym roku nie ominął nas 
okres przejściowy związany z epidemią. Skutki pandemii odczuliśmy bardzo mocno. Musimy 
sobie jakoś z tym poradzić. Obecnie realizujemy projekt pn. „Praca w ZAZ nie pójdzie w las”. 
W przyszłym roku zamierzamy zwiększyć zatrudnienie osób niepełnosprawnych. Poza tym 
planujemy otworzyć pralnię i szczególny nacisk położyć na pracowników pracujących 
w dziale kuchennym. Chcielibyśmy, aby pracownicy niepełnosprawni mogli odnaleźć się na 
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otwartym rynku pracy. Jest to zadanie bardzo trudne, ponieważ osoby niepełnosprawne 
nawet po ukończeniu pracy w ZAZ będą miały problem z samodzielnym znalezieniem pracy. 
Drugi projekt realizowany w ZAZ związany jest z rękodzielnictwem. Wkrótce w zakładzie 
zamierzamy zorganizować wystawę prac uczestników. Nadal planujemy rozwijać działalność 
w Krzyżewie. Próbujemy robić wszystko, aby zachęcić ludzi do skorzystania z naszej oferty 
i odwiedzenia Krzyżewa. Na tą chwilę nie mamy dalekosiężnych planów, ponieważ nie 
wiemy, jak dalej rozwinie się pandemia. Ponadto zaprosiła wszystkich uczestników do 
odwiedzenia wystawy plenerowej w ZAZ w Krzyżewie. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski oświadczył, że wiele osób zadowolonych jest z kuchni 
i pobytu w hotelu. Nasi goście bardzo często korzystają z oferty zakładu i wypowiadają się 
pozytywnie o tej działalności. 

Dyrektor Centrum Integracji Społecznej w Sokołach Zbigniew Brzozowski przedstawił 
informację z działalności Centrum Integracji Społecznej w Sokołach, która stanowi załącznik 
nr 9 do protokołu.  

Wojciech Maleszko pracownik UG wyświetlił zdjęcia prezentację multimedialną pt. 
„Działalność Centrum Integracji Społecznej w Sokołach” wykonaną przez Dyrektora CIS 
Zbigniewa Brzozowskiego. Wydruk prezentacji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w NZOZ MD Care Sp. z o.o. 

w Dworakach-Staśkach jest średnio ok. 100 pracowników i 130 pensjonariuszy. 
W Warsztatach Terapii Zajęciowej w Starych Raciborach jest 55 uczestników i 15 
pracowników. W Ośrodku Rehabilitacyjno-Edukacyjno-Wychowawczym w Perkach-Karpiach 
22 dzieci i 15 pracowników. W Zakładzie Aktywności Zawodowej w Krzyżewie pracuje 56 
osób. W Centrum Integracji Społecznej w Sokołach 15 osób. W sumie mamy ponad 400 osób 
zaangażowanych w ośrodkach na terenie gminy. Świadczy to o tym, że są potrzeby jeżeli 
chodzi o osoby niepełnosprawne. Nigdy nie spotkaliśmy się z odmową ze strony, któregoś 
z kierowników w kwestii użyczenia lokalu pod zebranie, czy jakąkolwiek inną pomoc 
organizacyjną.  Dzięki mądrości samorządu mienie po byłych szkołach podstawowych zostało 
zagospodarowane i może nadal służyć społeczności lokalnej. Podziękował wszystkim 
kierownikom i dyrektorom za bardzo dobrą współpracę i przedstawione informacje. 
Przeprosił za przedłużanie sesji. Wyjaśnił, że taka prezentacja ośrodków nie odbywała się na 
sesji od kilku lat i dobrze, że dziś miała miejsce. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 8. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił panią Dyrektor SP w Bruszewie 
o przedstawienie informacji o przygotowaniu szkoły i zasadach jej funkcjonowania w nowym 
roku szkolnym 2020/2021. 
 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Bruszewie Krystyna Leśniewska zapoznała 
z informacją o przygotowaniu Szkoły Podstawowej w Bruszewie do rozpoczęcia nowego roku 
szkolnego 2020/21. Informacja stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania lub uwagi do 
przedstawionej informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił o przedstawienie informacji przez 

panią Dyrektor SP w Kowalewszczyźnie. 



 11 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie Magda Ożarowska przedstawiła 
informację nt. przygotowania Szkoły Podstawowej w Kowalewszczyźnie do roku szkolnego 
2020/2021 w warunkach COVID-19. Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski zapytał, czy są pytania lub uwagi do 
przedstawionej informacji? 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił pana Dyrektora SP w Sokołach o 

przedstawienie informacji. 
Dyrektor Szkoły Podstawowej w Sokołach Waldemar Kikolski przedstawił informację 

nt. przygotowania Szkoły Podstawowej w Sokołach do roku szkolnego 2020/21. Informacja 
stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

 
Ad. 9. 
 Po przerwie Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Skarbnika Gminy 
panią Irenę Bruszewską o przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu gminy 
za I półrocze 2020 roku. 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła informację o przebiegu wykonania 
budżetu gminy za I półrocze 2020 r., kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej 
i przebiegu planów instytucji kultury, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 
Ad. 10. 
1) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian 
w budżecie gminy na 2020 r. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
zmian w budżecie gminy na 2020 r. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy na 2020 r., stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XVI/102/2020 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 r., stanowi załącznik nr 16 do protokołu 
 
2) 

Skarbnik Gminy Irena Bruszewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 
średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2020/2021. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2020/2021. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie określenia średniej 

ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2020/2021, stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XVI/103/2020 
w sprawie określenia średniej ceny paliwa w gminie na rok szkolny 2020/2021, 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu 

 
3) 

p.o. Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami 
dotyczących zmiany granic gminy Sokoły. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
konsultacji społecznych z mieszkańcami dotyczących zmiany granic gminy Sokoły. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie konsultacji 

społecznych z mieszkańcami dotyczących zmiany granic gminy Sokoły, stanowi załącznik nr 
19 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XVI/104/2020 
w sprawie konsultacji społecznych z mieszkańcami dotyczących zmiany granic gminy Sokoły, 

stanowi załącznik nr 20 do protokołu 

 
4) 

p.o. Kierownik Ref. Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Cezary 
Czarkowski przedstawił projekt uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego w Wysokiem 
Mazowieckiem. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 
przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora 
Rejonowego w Wysokiem Mazowieckiem. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych: 

 głosy za: 15 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego 
w Wysokiem Mazowieckiem, stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 
 

Uchwała Nr XVI/105/2020 
w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

Prokuratora Rejonowego w Wysokiem Mazowieckiem, stanowi załącznik nr 22 do protokołu 

 
5) 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska 
przedstawiła projekt uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz 
ustalenia ich przebiegu. 

W trakcie salę obrad opuściła radna Hanna Zarzecka. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 

Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 
Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały w sprawie 

zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu. 
Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zaliczenia dróg do 

kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu, stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XVI/106/2020 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych oraz ustalenia ich przebiegu, 

 stanowi załącznik nr 24 do protokołu 

 
6) 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska 
przedstawiła projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 
dróg gminnych. 
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Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poprosił Wiceprzewodniczącego Rady 
Wojciecha Czajkowskiego o odczytanie treści projektu uchwały. 

Wiceprzewodniczący Rady Wojciech Czajkowski odczytał projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski poddał głosowaniu w/w projekt uchwały.  

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych: 

 głosy za: 14 

 głosy przeciw: 0 

 głosy wstrzymujące się: 0 
Imienny wykaz głosowania w sprawie podjęcia uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 
Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że uchwała została podjęta. 

 
Uchwała Nr XVI/107/2020 

zmieniająca uchwałę w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych, 

 stanowi załącznik nr 26 do protokołu 

 
Ad. 11. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski i Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania 
Przestrzennego Bożena Perkowska omówili inwestycje realizowane w roku bieżącym, tj.: 

 „Powiazanie drogi wojewódzkiej Nr 678 z drogą powiatową Nr 2053B poprzez drogę 
gminną (ul. Krzewina) w miejscowości Sokoły”. Całkowity koszt inwestycji to 
3.029.597,83 zł, w tym dofinansowanie 1.329.556,10 zł. 

 „Powiązanie drogi powiatowej Nr 2041B z drogą wojewódzką Nr 671 poprzez drogę 
gminną Nr 106389B przez miejscowość Idźki-Wykno”. Planowany całkowity koszt 
inwestycji to 2.363.331,38 zł, w tym dofinansowanie 1.334.508,78 zł. Termin odbioru 
ustalony jest na 10 września 2020 r. Ostateczne kwoty poznamy po odbiorze drogi. 

 „Powiazanie drogi gminnej z drogą powiatową Nr 1527B poprzez rozbudowę drogi 
gminnej w miejscowości Roszki-Sączki”. Planowany całkowity koszt inwestycji to 
1.879.605,00 zł, w tym dofinansowanie 1.106.571,00 zł. Ostateczne kwoty poznamy 
po odbiorze technicznym. 

 „Budowa sieci wodociągowej rozdzielczej w obrębie wsi Idźki-Wykno”. Inwestycja 
została już wykonana i zgłoszona do odbioru. Wartość inwestycji to 33.814,02 zł. 
Ostateczną kwotę poznamy po odbiorze technicznym. 
Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że nie podejmujemy się w 2020 r. 

realizacji przedsięwzięcia na targowisku. Ogłosiliśmy przetarg, ale musieliśmy się z niego 
wycofać ze względu na pewne rozbieżności w dokumentacji. Po zaktualizowaniu 
dokumentacji przetarg zostanie ponownie ogłoszony. Do 30 września br. zamierzamy złożyć 
wniosek o dofinansowanie tej inwestycji przez Prezesa Rady Ministrów z rządowego 
funduszu inwestycji lokalnych. Drugą sprawą, którą rozważamy jest boisko w Sokołach. 
Mamy już gotową dokumentację i kosztorys inwestorski. Obecnie szukamy źródła 
dofinasowania. Na Centrum Opiekuńczo-Mieszkalne w Nowych Raciborach mamy 
w budżecie przewidziane 100 tys. zł. Opracowujemy program funkcjonalno-użytkowy. 
Wcześniej przygotowaliśmy dokumenty związane z adaptacją istniejącej szkoły. Po 
przeanalizowaniu okazało się, że koszt adaptacji budynku wyniesie 3 mln zł. Sąsiednia gmina 
Łapy podpisała już umowę z ministerstwem na realizację takiej inwestycji w Daniłowie 
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Dużym. Koszt wybudowania od podstaw nowego budynku wyniesie tam 1,6 mln zł. Szkoła 
w Nowych Raciborach zostanie w dotychczasowym stanie. Na chwilę obecną nie widzimy 
potrzeby rozbierania budynku. Przygotowujemy się do wybudowania nowego budynku 
o powierzchni użytkowej 500 m2 z przystosowaniem pod 20 osób. Na wybudowanie nowego 
budynku możemy otrzymać 100 % dofinansowania. Gdybyśmy zdecydowali się na 
przebudowę istniejącej szkoły, to trzeba byłoby dołożyć ze środków własnych 1 mln zł. 
Czwartą sprawą jest rewitalizacja placu przy domu kultury. Złożyliśmy już wniosek do LGD 
NAREW na tężnię solankową, aby otrzymać przypisane nam pieniądze w ramach lokalnej 
grupy działania. Realizacja inwestycji mogłaby się odbyć w przyszłym roku. Kolejną 
zaplanowaną inwestycją jest przebudowa łącznika dróg w Jeńkach. Na realizację tej 
inwestycji otrzymaliśmy dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych. Podobnie jak na 
parking naprzeciw szkoły. 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska 
poinformowała, że został przeprowadzony przetarg na przebudowę drogi w Jeńkach 
o długości 296,53 m. W ramach inwestycji zostanie wykonana jezdnia o szerokości 5 m, 
chodnik, oświetlenie uliczne i odwodnienie drogi. Wartość tej inwestycji opiewa na kwotę 
613.290,24 zł, w tym wartość dofinansowania 318.791,27 zł. Kolejną inwestycją, o której 
wspomniał pan wójt jest budowa drogi gminnej łączącej ul. Kościelną z ul. Żytnią wraz 
z miejscami parkingowymi nazwanymi pętlą autobusową. Całkowita wartość projektu jest 
szacowana na 2.346.000 zł. Jesteśmy na liście do otrzymania dofinansowania na kwotę 
1.407.600 zł. Przewidziany do realizacji odcinek ma 225 m długości i 5,5 m szerokości. 
Ostateczna wartość inwestycji może się jeszcze zmienić, ale nie będzie to wielka zmiana. 

Wojciech Maleszko pracownik UG wyświetlił dokumentacje projektowe wszystkich 
omawianych inwestycji. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że w tym roku zostały złożone wnioski 
o przyznanie dofinansowania na: 

 drogę w m. Waniewie - wartość kosztorysowa 2.663.976,70 zł; 

 drogę w m. Roszki-Chrzczony; 

 uliczkę przy ul. Żytniej w Sokołach - wartość kosztorysowa 197.868,85 zł;  

 drogę w Czajkach - wartość kosztorysowa 759.753,82 zł; 

 drogę przy cmentarzu w Sokołach wraz z parkingami - wartość kosztorysowa 5 mln 
900 tys. zł.  
Kolejną sprawą jest wspomniane wcześniej boisko przy szkole w Sokołach. 

Dokumentacja jest już skończona. Kosztorys jest na 4 mln 51 tys. zł. Aktualnie jesteśmy na 
etapie wydawania pozwolenia na budowę. Na chwilę obecną nie mamy pieniędzy na 
realizację tej inwestycji. Mając gotową dokumentację w każdej chwili będziemy gotowi na 
skorzystanie ze źródła dofinansowania. 

Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska 
wyświetliła i omówiła zaprojektowany kompleks boisk w przy Szkole Podstawowej 
w Sokołach. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski i radny Janusz Grabowski omówili poszczególne 
elementy kompleksu boisk. 
 Kierownik Ref. Inwestycyjnego i Planowania Przestrzennego Bożena Perkowska 
poinformowała, że został złożony wniosek o przyznanie dofinansowanie na utworzenie klubu 
dziecięcego przy Szkole Podstawowej w Sokołach. Po pozytywnym rozpatrzeniu tego 
wniosku będziemy ubiegali się jeszcze o dotację z programu Maluch +. 
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Wojciech Maleszko pracownik UG wyświetlił projekt przebudowy pomieszczeń 
w Szkole Podstawowej w Sokołach na potrzeby klubu dziecięcego. 

Radna Jadwiga Sieniawska oświadczyła, że lokalizując żłobek w tym miejscu, tym 
samym zabierze się salę korekcyjną, która służy dla młodszych klas. Duża sala gimnastyczna 
jest mocno obciążona przez zajęcia ze starszymi dziećmi. Czy proponuje się szkole coś 
w zamian? 

Wójt Gminy Józef Zajkowski odpowiedział, że firma projektowa pracuje nad 
usunięciem rekuperatorów. Zastąpimy je nowszymi rozwiązaniami. W ten sposób 
niewykorzystywaną salę przekształcimy do zajęć wychowania fizycznego. Ponadto pracujemy 
nad modernizacją kładki edukacyjnej w Waniewie. Zamierzamy skorzystać z dofinansowania 
z programu funkcjonalno-użytkowego. W przyszłym roku chcielibyśmy wyremontować 
kładkę w takiej technologii, jak zrobił to Narwiański Park Narodowy. Do rozważenie 
pozostaje kwestia zagospodarowania budynku CIT. Na chwilę obecną najlepszym 
rozwiązaniem wydaję się być oddanie go w dzierżawę. 

Radny Adam Czarnowski opuścił salę obrad. 
 
Ad. 12. 

Wójt Gminy Józef Zajkowski poinformował, że przesyłał wszystkim radnym informacje 
o projekcie Michinoekiego. Nasza propozycja została wysłana do Ministra Rolnictwa 
i Rozwoju Wsi, Ministra Funduszy i Rozwoju Regionalnego, Ministra Aktywów Państwowych. 
W efekcie pismo trafiło do Krajowej Spółki Cukrowej, która udzieliła nam odpowiedzi. Pismo 
zostało odczytane i stanowi załącznik nr 27 do protokołu. Pan wójt oświadczył, że jest 
umówiony na spotkanie z wiceministrem A. Soboniem, który jest odpowiedzialny za takie 
aktywa, jakie są w Krzyżewie. Ponadto poinformował, że w pobliżu byłego wysypiska śmieci 
mamy działkę komunalną o powierzchni 1,3 ha. Pracujemy nad stworzeniem tam strefy 
inwestycyjnej. Na zarządzie Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi rozmawialiśmy na temat 
utworzenia spółki prawa handlowego, aby zająć się odpadami na przykładzie BIOM-u 
powstałego na obszarze biebrzańskiego związku. W temat zaangażowaliśmy również 
Łomżyńskie Forum Samorządowe. Gdyby taka myśl powstała, to na terenie naszej gminy 
chcielibyśmy utworzyć jeden z zakładów. Mógłby to być zakład przetwarzania plastików albo 
inny zakład przetwórczy. Przed przystąpieniem do realizacji przedsięwzięcia musimy do tego 
przygotować teren. Mamy też dwa niezagospodarowane budynki w Jeńkach. Jak nie na ten, 
to na inny cel należałby je zagospodarować. 

Pytań i uwag nie wniesiono. 
 

Ad. 13. 
 Przewodniczący Rady Krzysztof Grabowski stwierdził, że Rada Gminy Sokoły w całości 
wyczerpała przewidziany porządek obrad w związku z czym o godzinie 14:10 zamknął obrady 
XVI sesji. 

Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołował:        
Wojciech Maleszko 

Przewodniczący Rady  
 
Krzysztof Grabowski 


